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Charita ČSŽ pro Zuzku Řehořovou 

 Zuzka Řehořová (17) trpí závažným nevyléčitelným    
autoimunitním onemocněním lupus erythematodes. Její příběh 

zveřejnily Milevské noviny v letošním dubnovém vydání a spusti-
ly tím neuvěřitelnou vlnu lidské solidarity. Štědrost lidí a ochota 
Zuzce pomoci byla neuvěřitelná. Na Zuzčin nelehký příběh   

zareagovaly také členky Českého svazu žen ve Zbelítově. Zřídily 
pro ni kasičku na dobrovolnou finanční sbírku na nákup tolik 
potřebných rehabilitačních pomůcek. Nejprve kasičku umístily 

do místní prodejny potravin. Později do sálu kulturního domu  
ke vstupu na divadelní představení. A do třetice bylo možné 
přispět do kasičky 1. července při posezení s kapelou Božejáci. 

Kasička se objevila i při pohádkovém odpoledni pro děti k jejich 
mezinárodnímu svátku.  

 V úterý 4. července na společné schůzce členky ČSŽ 
kasičku odpečetily a peníze spočetly. Všechny mile překvapila 

částka 21 082 Kč. Jedna z členek byla na dovolené a k této sumě 
ještě přidala 1000 Kč. Finanční sbírka se tedy vyšplhala           
na 22 082 Kč. Ani tato suma ještě nebyla konečná. Členky ČSŽ   

ji navýšily z rozpočtu svého spolku na rovných 50 000 Kč. 
S přáním uzdravení a pevného zdraví peníze Zuzce předaly. 

  „Moc všem děkujeme, že jste se zapojili v takovém    
počtu, že držíme spolu a dokážeme se spojit pro dobrou věc,“ 
adresují členky všem dárcům. A velmi děkuje i Zuzka se svojí 
rodinou. Váží si každé pomoci a jsou za ni vděčni.  

 Zuzce finančně pomohly i ostatní místní organizace. 

Obecní úřad ve Zbelítově schválil dar 50 000 Kč. Okresní sdruže-
ní hasičů Písek rozhodlo přispět akcí Hasiči pro Zuzku. Na třetím 
kole pohárové soutěže 15. července ve Zbelítově umístilo          

u stánku s občerstvením kasičku, do níž lidé darovali 21 200 Kč.  
Členka nemějického týmu hasičů Věra Latka tuto částku       
zaokrouhlila a Zuzka dostala 25 000 Kč. Další finance ještě   

poputují Zuzce přímo z pokladny SDH Zbelítov, po jejich      
odsouhlasení členskou schůzí SDH, která proběhne v 12/2023.  

Eva Taterová 

Členky ČSŽ přispěly Zuzce finančním darem 50 000 Kč. 

 
Dočkáme se konečně  

 pravého podzimu? 

 Přístřešek vedle budovy obecního úřadu se čas od 

času dle situace nebo ročního období stylizuje do nejrůz-

nějších outfitů. Na precizní výzdobě si jeho autoři dávají 

záležet a každý detail mají dokonale promyšlený a zpraco-

vaný. Letos v září to však vypadalo, že léto svoji vládu 

podzimu snad vůbec nepředá, přestože astronomický   

podzim začal 23. září. Nezvykle velké teplo střídaly ještě 

větší tropy. Pršelo jenom výjimečně a moc nerostly ani 

houby. Tak snad nadcházející říjen celou situaci zklidní a 

nastane podzim se vším všudy. Každopádně, autorům   

výzdoby přístřešku patří poděkování, protože díky tomu   

je obec Zbelítov zase o fous krásnější.             

        -et- 

Jste přihlášeni 

 do informačního systému Munipolis? 

 V minulém vydání Zbelítovského zpravodaje vysvětloval 

starosta obce Petr Zelený využívání a výhody mobilního rozhlasu 

Munipolis, který obec zavádí. Uvnitř tohoto vydání naleznete opě-

tovně jednoduchou přihlášku pro zapojení se do tohoto informač-

ního systému. Kdo v minulosti s vyplněním přihlášky váhal, má teď 

znovu příležitost zajistit si zdarma prostřednictvím SMS rychlý 

přísun informací z dění obce přímo do svého telefonu.  -et- 
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Víte, že... 8. srpna zasedalo zastupitelstvo obce 

 Smlouva Munipolis  -  mobilní rozhlas v obci 

 Zastupitelstvo obce schválilo zavedení komunikačního 
systému Munipolis  (mobilní rozhlas), který využije obec Zbelí-
tov pro informování občanů po dobu tří let. Za tuto službu 
bude obec hradit měsíčně 990,- Kč bez DPH. Zkušební provoz 

funguje už od srpna 2023 a v systému je zatím zaregistrováno 
45 kontaktů.  

Bezúplatný převod pozemků 

 Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových  
doručil obci nabídku s možností převést jí čtyři pozemky         

v rámci veřejného zájmu do vlastnictví. Jedná se o pozemky  
č. 413/19, 413/49, 413/50 a 413/51 v katastru obce Zbelítov. 
Jde o pozemky mezi hlavní silnicí 121 a zahradami soukromých 

vlastníků. Na minulém zasedání vzali zastupitelé tuto nabídku 
na vědomí. Nyní pověřili starostu vypracovat žádost na možný 
bezúplatný převod pozemků v rámci veřejného zájmu            

či hospodárnosti. 

Nákup křovinořezu 

 Pro údržbu všech svých pozemků vlastnila obec kromě 
dalšího vybavení také dva funkční křovinořezy včetně příslu-

šenství. Jeden z nich však definitivně dosloužil. Zastupitelstvo 
odsouhlasilo nákup nového stroje jako náhradu za stávající 
nefunkční s maximální pořizovací cenou do výše 23 000 Kč bez 

DPH. Pořízen byl od firmy Stihl za cenu 21 241 Kč.  

Standardizace územního plánu 

 Starosta seznámil zastupitele se záměrem pořídit   
změnu Územního plánu Zbelítov z vlastního podnětu, týkající 
se pouze jednotného standardu územně plánovací dokumenta-

ce, nikoliv zásadních změn v něm. Obcím je od 1.1.2023 ulože-
no mít sjednocený systém Územního plánu. Obci s tím může 
pomoci Městský úřad v Milevsku. Na změnu standardu musí být 

vypracován projekt a obec dle něj může následně  požádat     
o dotaci. Dotační titul z Ministerstva pro místní rozvoj pokryje 
90% nákladů do výše projektu 200 000 Kč, spoluúčast obce     

je 10%.  Zastupitelstvo  záměr pořídit Změnu č. 1 Územního 
plánu Zbelítov z vlastního podnětu, která se bude týkat uvede-
ní Územního plánu Zbelítov do jednotného standardu územně 

plánovací dokumentace schválilo. 

Nové záclony do sálu KD 
 Zastupitelstvo podpořilo a schválilo návrh na zakoupení 

nových záclon do sálu kulturního domu do celkové částky      
10 000 Kč včetně DPH.     

-et- 

Zaměstnání u obce 

 Pracovní poměr u obce Ivany Volfové skončí 31. října 

letošního roku.  Marta Nyiriová bude pro obec pracovat       

až do  letošního 31. prosince.            -et- 

K veřejnému osvětlení 
       Provoz veřejného osvětlení bude i nadále probíhat        

v zavedeném režimu. Svítit se bude do 22,30 hodin a znovu 

ráno od 5,00 hodin.        -et-                               

Cvičte s Dášou, aby Vás záda nebolela 

 Od 12. září začalo v tělocvičně mateřské školy pravi-

delné zdravotní cvičení s Dášou Kardovou. Cvičí se jóga       

a nejrůznější  protahovací cviky pro zdraví a celkově  dobrou 

kondici. Pravidelně každé úterý od 18,00 hodin.  Cena za 

lekci je symbolická = 20 Kč. Potřeba je jenom chuť pustit se 

do toho a mít podložku nebo deku. Vítán je úplně každý, 

kdo chce pro své zdraví něco udělat. Přidat se může klidně i 

v průběhu roku.         -et- 

Pálení větví 

uskuteční starosta a místostarostové obce  

na louce pod mateřskou školou 

v sobotu 11. listopadu  

od 8,00 do 12,00 hodin.  

Větve na toto místo přivážejte až v tento den a čas! 

Svoz komunálního odpadu 

opět v zimním režimu 
  

  Od 5. října se budou popelnice vyvážet opět každý 

týden a svozovým dnem bude i nadále čtvrtek.  

-et- 

Vyúčtování energií obce Zbelítov za období 7/2022 do 7/2023 

odběrné místo záloha za období 
celkem  

spotřeba energie 
celkem 

přeplatek / doplatek 

Zbelítov č.p. 63, nový OÚ  60 100,- Kč  3,692 MWh  24 412,- Kč 

Zbelítov, ČOV  9 460,- Kč  0,839 MWh      338,- Kč 

Zbelítov, veřejné osvětlení 83 500,- Kč 16,157 MWh    2 590,- Kč 

Zbelítov, kaplička  10 084,- Kč  0,008 MWh  10 084,- Kč 

Zbelítov č.p. 100, MŠ 225 200,- Kč 32,951 MWh  19 589,- Kč 

Zbelítov, starý OÚ 105 800,- Kč  0,063 MWh  82 400,- Kč 

Zbelítov, kulturní dům 168 800,- Kč  4,116 MWh 126 800,- Kč 

 Výši záloh místa jsme kromě ČOV museli upravit na konci roku 2022 z důvodu vysoké ceníkové ceny elektřiny. Jelikož se řídíme spotový-

mi cenami elektřiny, které na přelomu ledna a února 2023 výrazně zlevnily, dosáhli jsme výrazných přeplatků. Pro zajímavost, navrhované 

zálohy od  E.ON z konce roku 2022 kdy jsme podepisovali nové smlouvy, by dosáhly téměř 1 600 000,- Kč za rok a za  všechna odběrná místa.  

Zálohy jsme si ale upravili podle našich finančních možností. Na další období nám je proto navrhli výrazně nižší, protože přeplatek za všechna 

odběrná místa činil 265 875,- Kč.             starosta obce Petr Zelený 
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Rok po komunálních volbách starosta a místostarostové bilancují  

Vážení spoluobčané, 

 uběhl jeden rok, kdy obec Zbelítov 

funguje pod úplně novým zastupitelstvem. 

Po trochu zdivočelém začátku jsme se  

ustálili. Na našich zasedáních a pracovních 

schůzkách se snažíme záležitosti řešit 

v zájmu obce nebo Vás občanů  a nakonec 

jsme v názorech vždy našli jednotu.  

 Možná někomu může připadat, že jsme toho v obci až 

tolik neudělali, ale věřte, že s ohledem na finance bychom 

toho tento rok moc nezmohli. Rozpočet jsme měli doslova 

našponovaný, přesto jsou finance v rozpočtu  stabilizované.  

V prosinci tohoto roku budeme mít splacen jeden ze dvou 

úvěrů. Jde o úvěr, týkající se rekonstrukce rybníku Dohoďák a 

přinese nám to velkou úlevu. Také nás potěšilo vyúčtování 

energií, které proběhlo na konci letošního července a skončilo 

překvapivě s velkým přeplatkem. V některých věcech jsme   

se také dost uskromnili a ušetřené peníze chceme využít         

a investovat do modernizace veřejného osvětlení. Jeho reali-

zace bude přinášet další úspory energie a mohla by se podařit 

uskutečnit v příštím roce. K vyúčtování energií je věnován 

článeček s tabulkou –vlevo na straně 2 dole. 

 Určitě nechceme zdražovat poplatky za komunální 

odpad, za psy a další poplatky. Současné nastavené ceny bych 

chtěl udržet po celé volební období. Na zastupitelstvu      

momentálně řešíme spíše administrativní věci. Přesněji,       

standardizaci územního plánu – digitálně technické mapy. 

Viditelnější věcí bude zmiňovaná modernizace veřejného 

osvětlení. Pro obec je a bude velmi důležité řešení problema-

tiky vypouštění odpadních vod. Proto jsem na  Vás také         

v  předminulém vydání zpravodaje apeloval, abyste si jednou 

za rok nechali vyvézt septik (jímku) a tím se spolupodíleli na 

zlepšení výsledků odebraných vzorků odpadních vod. Povolení 

k vypouštění odpadních vod dostáváme zatím pouze na dva 

roky, a to ještě s odřenýma ušima. Mohlo by to být i na deset 

let, ale myslím, že jen tak hned to nebude... Určitě Vás        

k vyvezení septiků nebudu nutit či nějak kontrolovat, spíš    

to chápeme v obecní zájmu.  

 Pokud budete mít jakékoliv připomínky, potřebovat 

informaci či něco na úřadě, klidně mě kontaktujte i mimo 

úřední hodiny na tel. čísle 724 180 164. Budu se Vám snažit 

vyjít vstříc a Vaši situaci řešit. Přeji Vám příjemné pročtení 

tohoto čísla Zbelítovského zpravodaje a pamatujte,             

se slušností nejdále dojdeme.   

starosta obce Petr Zelený   

Ahoj Zbelíťáci,  

vážení spoluobčané, 

  máme tu jeden rok od uplynulých 

voleb, které přinesly několik změn ve    

fungování vedení obce. V podobě nového   

složení zastupitelstva, nového starosty       

a dalších funkcí. Ohlédnu-li se za uplynulým 

rokem našeho fungování, musím říct, že se 

povedlo splnit cíl, který jsme si dali.  

  

 Tím byla stabilizace, rozkoukání se a zjištění fungování 

úřadu ve všech aspektech vůči orgánům státní správy. Jsme 

moc rádi, že jste dostáli pochopení a porozumění naší situaci, 

neboť začátek nebyl opravdu jednoduchý. Byli jsme rovnýma 

nohama postaveni před schválení rozpočtu a řešení velmi  

nepřehledné a nepříjemné situace kolem nákupu energií.     

To vše ještě ve zpoždění díky důvodům, ke kterým se už   

nechci vracet. Myslím, že toto se povedlo zvládnout nejlépe, 

jak mohlo.  

  

 Podařilo se nám výrazně vylepšit finanční stránku   

obce, díky které můžeme v následujícím období pomýšlet 

například na nové investice mimo standardní údržbu a správu 

majetku obce. Nebo na zrychlení splátek úvěru za komunika-

ci, čímž opět přispějeme k větší stabilitě. To nám do budouc-

na poskytne příležitost více reálně rozmýšlet nad novými        

a třeba i výraznějšími investicemi.  

  

 Zřídili jsme také novinku v podobě mobilního rozhlasu, 

který letošním rokem uvádíme do chodu. Postupně se snaží-

me, abychom do příjemců všech důležitých zpráv z obecního 

úřadu zapojili každého občana, protože jenom tak má takový 

styl informovanosti občanů smysl.  

 

 Do dalšího roku fungování našeho zastupitelstva bych si 

nadále přál férovost a otevřenost všech občanů, kteří se   

nebojí přijít a sdělit problém nebo naopak něco pochválit. 

Také mě těší účast na veřejném zasedání zastupitelstva,    

protože to je svým způsobem zpětná vazba v podobě zájmu   

o dění v obci.  

 

 Za to všem děkuji a doufám, že Vás bude chodit ještě 

více. Na závěr bych chtěl všem popřát mnoho zdraví              

a pohody. 

místostarosta obce Jaromír Hrůza 

 Ač se to nezdá, je to již rok, co jsem ve funkci místostarosty naší obce. Myslím, že všichni zastupite-

lé se postupně začlenili v oblastech, v nichž jsou nejzkušenější. I přesto jsem se seznámil se spoustou    
nových věcí - počínaje údržbou obecní zeleně až po opravy nejrůznějšího druhu. A také neustálé řešení 
problematiky okolo svozu recyklovaného odpadu. Jak jste si poslední dobou mohli všimnout, stávalo se  

často, že odpad nebyl vyvážen v sjednaných termínech. Po domluvě s firmou Rumpold –P by už v následují-
cím období nemělo k přeplněným zvonům s tříděným odpadem  docházet. Tímto na Vás apeluji, abyste      
v případech, kdy se nashromáždí více tříděného odpadu než je obvyklé, ukládali svůj odpad do pytlů a   

nenechávali ho volně ležet v okolí sběrného místa. Většina kontejnerů je umístěna na viditelných místech  
a odpad   rozházený okolo nich není vůbec okrasou. Věřím, že naše spolupráce i nadále bude k prospěchu   
a spokojenosti nás všech. A co bych dodal k blížícímu se podzimu? Vychutnávejte si poslední zbytky babího 

léta a až nastane topná sezóna, buďte při topení, prosím, ohleduplní ke svým sousedům. 
místostarosta obce Michal Procházka 



S Božejáky pod širým nebem 

 Řízná dechovka a dobrá nálada opano-

valy v sobotu 1. července prostranství před 

zbelítovským kulturním domem. To se stalo 

na celé odpoledne centrem místních i přes-

polních příznivců dobré dechovky. Pod širým 

nebem zde od 14. do 18. hodiny vyhrávala 

kapela Božejáci. Z asfaltového povrchu před 

kulturním domem se rázem stal taneční   

parket. Tančilo se, zpívalo a v samém závěru 

se v kroužku všichni s kapelou rozloučili. Ani 

tentokrát nechybělo nic, co k dobrému pose-

zení patří. Dobré jídlo, pití, muzika, zpěv      

i tanec. A také sousedé a známí, kteří se zde opět po roce sešli. Panovalo krásné počasí a úspěch celé akce tím předurčovalo. 

Na stolech nechybělo domácí cukroví, které napekly členky ČSŽ a čítalo sedmnáct rozličných druhů. K mání bylo grilované  

maso, klobásky, párek v rohlíku, ale i šopák, utopenci nebo nakládaný hermelín. Pivo teklo proudem a kdo chtěl, zašel si na 

panáka. Akci spolupořádali ČSŽ, SDH, obec Zbelítov a zbelítovská hospůdka. Hudební produkce stála 30 000 Kč a zafinancovala 

ji obec Zbelítov ze svého rozpočtu. Členky ČSŽ se postaraly o občerstvení –napekly cukroví, vařily kávu nebo čaj. Technickou 

stránku zajistili místní hasiči. Zkrátka, pořadatelé se opět po roce divákům trefili do noty.                           -et- 

Kultura  
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2.Vídeň 

 Za památkami Vídně se vypravilo v sobotu 23. září  
ze Zbelítova 30 zájemců. Opět s cestovní kanceláří Kellner 

a průvodkyní, opět přálo počasí a opět to nemělo chybu.  

 Cílem byla prohlídka areálu letního sídla císařské 
rodiny Schönbrunnu a historického centra Vídně. V něm si 
kromě jiného výletníci prohlédli prezidentské sídlo Hofburg, 

proslulou Katedrálu sv. Štěpána, kostel sv. Petra, budovu 
parlamentu, národní divadlo Burgtheater, radnici Rathaus, 
Vídeňskou Státní operu. K Vídni historicky patří koně lipicá-

ni a Španělská dvorní jezdecká škola, kolem které také šli. 
Kdo měl štěstí a našel v nějaké kavárně místo, dal si      
vyhlášenou vídeňskou kávu a Sachrův dort.   -et- 

   1.Orlí Hnízdo.    

V sobotu 2. září brzy 

ráno si vyjelo ze 
Zbelítova s cestovní 
kanceláří Kellner a 

průvodcem 25 při-
hlášených účastníků. 
Cílem byl rakouský 

Obersalzberg na 
hoře Kehlstein,   
známější jako Orlí 

hnízdo. Chata ve 
výšce 1834 metrů 
nad mořem, kterou  

v roce 1937 nechal 
postavit Hitlerovi     

k 50. narozeninám 
jeho nejbližší spolu-

pracovník a osobní tajemník Martin Bormann. Část cesty           

k chatě absolvovali turisté kyvadlovým autobusem, posledních 
124 metrů výtahem, vybudovaným uvnitř hory. Nádherná     
vyhlídka z výšin předčila všechna jejich očekávání. Panovalo 

skvělé   počasí a umožňovalo široko daleko nezapomenutelné 
výhledy. Další turistickou zastávkou byla nejstarší německá    
palírna likérů Enzianbrennerei Grassl v Horním Bavorsku. Pozdě-

ji lázeňské městečko Berchtesgaden a ještě později malebné 
jezero Königsee.             -et- 

ČSŽ uspořádal dva zájezdy do Rakouska  

Pod Orlím hnízdem nedaleko tunelu  k výtahu (uvnitř skály) 

se výletníci ze Zbelítova společně vyfotografovali. 

Orlí hnízdo ve výšce1834 m nad mořem . 
Letní sídlo císařské rodiny Schönbrunn. 

Hofburg, místo kde bydlí, žije a sídlí rakouský prezident. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Martin_Bormann
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později uhynula a na hnízdě zůstalo jen třetí. Možná právě 
proto ho čapí rodiče dokázali uživit až do dospělosti.  

 
Zhruba půlroční pozorování dění 
na hnízdě bylo pro sledující   

diváky velkým zážitkem. Třeba 
spravedlivé střídání čapích    
rodičů v sezení na vejcích. Nebo 

jejich nepřetržité střídání v péči 
o mládě a krmení. A také jeho 
ochrana před slunečním žárem. 

Čápi si jednoduše stoupli vždy tak, aby svým tělem vytvořili 
mláděti tolik potřebný stín. Zážitkem byla ale i čapí toaleta, 

kterou se Zuzka rychle naučila. Čápi si své hnízdo neznečistí, 
ale couvají až na jeho samý okraj a potřebu provedou mimo 
hnízdo.  

Začátkem července dostala Zuzka kroužek s kódem, 
který ji bude v budoucnu identifikovat. Kód na kroužku Čendy 
prozradil, že byl okroužkován před třemi lety ve Slavoňově      

u Kovářova.  
 
18. srpna už měla Zuzka silná a 

pevná křídla a poprvé vylétla z hnízda. Učila 
se lovit potravu a být stále více samostatná 
a soběstačná.  

 
Do teplých krajin odletěla celá čapí rodinka 31. srpna. 

„Tak šťastnou cestu čápi a těšíme se na vás ve Zbelítově zase 

na jaře,“ zadoufal Pavel Chvojan. 

Bohatá  fotogalerie čapí rodiny na: capihnizdo.rajce.idnes.cz 

foto Pavel Chvojan /Eva Taterová 

Ještě o čápech... 

Čápi už odletěli 

aneb promítání Čápi ve Zbelítově 

 Přesně takto Pavel Chvojan pojmenoval promítání 
nejdůležitějších okamžiků zbelítovské čapí rodiny. Konalo se 
v pátek 8. září od půl deváté večer na louce přímo pod čapím 
hnízdem.  

 

 Z pořízené bohaté fotografic-
ké i video dokumentace vytvořil  
Pavel Chvojan krátký film. Na velko-
plošném plátně přiblížil divákům 

příběh zbelítovských čápů. Od jejich 
usazení na hnízdě, páření, snesení 
vajec a vylíhnutí třech čápat, úhyn 

dvou z nich, kroužkování mláděte až po odlet za teplem.    
Na promítání života čapí rodiny přišlo na louku přes 60 lidí. 
Promítání tak trochu připomínalo pohodu v letním kinu.   

Dobré počasí, posezení na lavicích a zajímavý příběh na plát-
ně. Iniciátorovi čapího projektu ve Zbelítově Pavlovi      

Chvojanovi diváci v závěru zatleskali. 
 
 

Hlavními aktéry filmu 
byl táta Čenda, máma 
Ivetka a čápátko Zuzka. 

Přímo nad čapím hníz-
dem je od jeho vzniku 
nainstalovaná kamera. 

Ta nepřetržitě snímala 
každý pohyb na hnízdě a 
vznikala tak bohatá 

dokumentace.          
Kdo chtěl, mohl sledovat čapí rodinku s pomocí aplikace 
Twitch doslova online.  

 
 
Například páření, které    

probíhalo závěrem dubna a začátkem 
května. Následně snesla máma Ivetka 
tři vejce a po cca 33 dnech se začína-

la líhnout malá čápátka. První dostalo 
jméno Markétka, druhé Zbelíťáček     

a třetí Zuzanka. Bohužel, první dvě 

Soutěž v požárním sportu 

 Družstvu SDH Zbelítov  

se v letošní pohárové soutěži nevedlo 

 Po třech vítězstvích za sebou v minulých letech                 

(3x hattrick)  a čtvrtém ještě navíc se týmu zbelítovských hasičů      

v letošní pohárové soutěži přestalo dařit. Sice ve třetím soutěžním 

kole, které se uskutečnilo 15.července ve Zbelítově, skončili s časem 

31,89 vteřin jako druzí,  ale ve finále to moc nepomohlo. Poslední 

sedmé kolo soutěže v požárním sportu proběhlo v sobotu  23. září     

v Milenovicích. Zvítězil v něm SDH Dobrošov a zajistil si tím suverénní 

vítězství v celé soutěži. Zbelítovští v Milenovicích skončili na sedmém 

místě a v celkovém pořadí na šestém. Zaslouží si však velikou úctu  

za to, že plně dokončili pohárovou sestavu. Byli jediní, kteří       

nevynechali ani jeden pohárový ročník.                            -et- 
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S knihovníky o knihách a knihovně  

Aktualizovaný knižní fond 
 K tomu Jiří Šrámek doplňuje: 

„Teď jsme hodně obměnili knižní fond. 
Odepsali a vyřadili na 512 kusů starších 
knih, které nikdo nečetl a zabíraly 

místo. 100 jiných knih jsme naopak   
do fondu knihovny nově zaregistrovali. 
Jsou to dary od lidí, zbelítovských  

dárců a tímto bychom za ně chtěli 
všem moc poděkovat. Dobře funguje 
takzvaný výměnný  fond s Městskou 

knihovnu v Milevsku. Jednoduše řeče-
no, regionální oddělení městské     

knihovny nám zapůjčí soubor knih, 
cirka na půl roku, a my je můžeme 
půjčovat jako by byly naše. Milevské 

knihy u nás mají svůj oddělený regál,“ 
vysvětlil.  
 

Oba svorně vzkazují: „Kdo byste měl 
zájem o nějakou vyřazenou knihu nebo 
se chtěl jenom podívat na jejich    

nabídku, zastavte se u nás v knihovně 
— jsou tu volně k dispozici a zdarma.“ 
 

 Po dohodě se starostou obce 
zrušili knihovníci odběr časopisů. Ujed-
nali, že nové knižní tituly se do knihov-

ny kupovat nebudou a obměna fondu 
se bude řešit výměnným fondem          
s městskou knihovnou nebo dary       

od dárců. 
 

Knihobudka je v kurzu 

 „Před pár lety jsme v místní 
prodejně Jednoty v mezidveří zřídili 
jakousi knihobudku,“ vysvětluje Jiří 

Šrámek. „Dali jsme tam regál, pár knih 
a čekali, co na to čtenáři(?). A ono to 
zafungovalo a pořád funguje. Ověřili 

jsme si, že knížky tam kolují. Lidé, 
většinou ženy, si něco půjčí a další 
knihu tam zase přinesou. Díky tomu 

máme zpětnou vazbu, co lidi čtou       
a jaký žánr je v kurzu. Pro nás jako 
knihovníky je tohle užitečná informa-

ce,“ říká. 
 
 Ve zbelítovské knihovně je nyní 

k dispozici 200 knih pro dospělé a  
dalších 300 jich je zapůjčeno z měst-
ské knihovny přes výměnný fond.   

Dětských knih má 100 kusů a zapůjče-
ných také 100 kusů. Vybere si zkrátka 
každý: ženské romány, detektivky, 

válečné, historické, knihy pro děti, 
pohádkové knihy spisovatele Zdeňka 

Kláska a  občas nějaká horká knižní 
novinka. Knihovníci se zaměřují        
na povinnou a doporučenou školní  

četbu. V plánu mají olepit hřbety   
knížek rozlišovacími barevnými prouž-
ky pro upřesnění žánru. Pořídit      

přehledný seznam všech knih knižního 
fondu knihovny a ten vložit na webové 
stránky obce Zbelítov. 

  
 Půjčovnu doplnili knihovníci     
o tři prosklené regály, stěny zdobí 

dekorace. Výhodou knihovny je, že je 
pro čtenáře zdarma a slouží také jako 

komunitní centrum. Možná i proto zde 
stále probíhají pravidelná setkávání žen 
—babinec. A v budoucnu možná proběh-

nou další akce. Na zavedenou spolupráci 
s mateřskou školou Skřítci chtějí oba 
knihovníci navázat. Od starosty obce 

mají přislíbenou prezentaci obecní   
knihovny v současné obecní vývěsce. 
Obec chce pořídit vývěsku elektronickou 

a tuto stávající uvolnit knihovně a ČSŽ.  
 

Obecní knihovna ve Zbelítově  

má otevřeno  

každé pondělí od 17-19 hodin 

 „Přijďte se k nám podívat,    
těšíme se na Vás,“  

 vzkazují knihovníci   
      Šárka a Jiří Šrámkovi. 

 

Eva Taterová 

 Manželé Šárka a Jiří Šrámkovi  
převzali od dlouholeté knihovnice Marie 

Novákové před rokem v září místní    
knihovnu. Po Marii Kotrbové a Marii   
Novákové se tak stali třetími knihovníky 

v historii zbelítovské knihovny. V závěru 
loňského roku se trvale na důchod     

přestěhovali z Prahy do Zbelítova. Tím 
dostali větší časový prostor pro řadu 
svých aktivit, k nimž knihovna velkou 

měrou patří. Oba dva jsou od dětství  
velkými čtenáři a skvěle se doplňují. Stát 
se ve Zbelítově knihovníky tak pro ně 

bylo výzvou a určitou odměnou. 
  
 „Čtu už od malička, vlastně celý 

svůj život, do knihovny chodím snad od 
mateřské školy,“ uvedla Šárka Šrámková. 
„Doma máme velkou knihovnu, ale časem 

nám přestávala stačit. Tak jsme začali      
v Praze kde jsme bydleli, pravidelně chodit 
do knihovny. Když se před více než rokem 

nabízela ve Zbelítově volná pozice knihov-
níka, řekli jsme si s nadsázkou, že to    
vezmeme a nebudeme si už muset jezdit 

do Městské knihovny v Milevsku,“ dodává.  
 

Knihovnice doporučí 
 A jaký žánr knihovníci preferují? 
„Přiznám se, že teď se snažím z knižního 

fondu zdejší knihovny číst všechno, abych 
to pak mohla nebo nemohla doporučovat,“ 
říká Šárka Šrámková. „Teď zrovna je to 

beletrie pro ženy a autorka Danielle Steel. 
V počtu aktivních čtenářů knihovny totiž 
převládají ženy, střídavě jich chodí osm a 

tři děti.“ Zapsaných čtenářů máme celkem 
34, knižních titulů přes 700. „Já mám ráda 
historické romány, občas preferuji Dicka 

Francise nebo Barbaru Taylor Bradford.  

Podzimní výměnná burza  

  přebytků z letošní úrody 

 Co někdo chce vyhodit, jinému se 

může hodit. Okrasná šalvěj, nejrůznější 

skalničky, vánoční kaktus, rudbekie, po-

mněnky, jasmín, modřenec, křivouš, denivky 

nebo nařezaná máta a meduňka k usušení. 

To vše bylo možné pořídit v sobotu 30.září  

odpoledne před kulturním domem. Po úspěš-

né výměnné jarní zahrádkářské burze se  

manželé Šrámkovi pustili do pořádání burzy 

podzimní. A chybu to nemělo ani tentokrát.  

Zdeněk Drda přivezl  a daroval pět pěkně narost-

lých hlávek salátu. K nedělnímu obědu přišly vhod. 
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V mateřské škole začal nový školní rok 

 

Na konci školního roku jsme odevzdávali společnou 

práci dětí do výtvarné soutěže „Malovaný venkov 2023,“ 

kterou vyhlásil Svazek obcí Milevska. Slavnostní vyhlášení 

vítězů soutěže proběhlo v rámci Bartolomějského posvícení 

v Milevsku, kde byla kolektivní práce ze zbelítovské školky ve 

své kategorii vyhlášena na prvním místě. Pro děti jsme zde 

převzali stavebnici Lego Duplo a obrázek puzzle se zvířátky. 

  

S posledním červnem skončil také projekt Šablony III 

spolufinancovaný Evropskou unií.  Součástí tohoto projektu 

byla personální podpora školním asistentem a realizace pro-

jektových dnů ve výuce. Na základě velmi dobré zkušenosti 

z realizace předchozích projektů jsme podali žádost    o pod-

poru v Šablonách Operačního programu Jan Amos  Komenský. 

Tato žádost byla úspěšná a od září tak pokračujeme dalším 

projektem spolufinancovaným Evropskou unií Zkvalitnění 

vzdělávání v MŠ Skřítci s registračním číslem 

CZ.02.02.XX/00/22_002/0007110. Cílem tohoto projektu je 

dočasná personální podpora formou školního asistenta 

zejména dětem ohroženým školním neúspěchem, ale také 

při integraci dvouletých dětí do dětského kolektivu. Dalším 

cílem je profesní rozvoj pracovníků ve vzdělávání, inovativní 

vzdělávání dětí a spolupráce s rodiči dětí. 

  

Dalším novým projektem, do kterého jsme se zapojili, 

je sokolský projekt pro předškoláky s názvem „Se Sokolem    

do života aneb Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky.“   

Tento projekt je motivován postavičkami zvířátek a jeho cílem 

je rozvoj pohybové gramotnosti dětí. Sokolík Pepík učí děti 

hravou formou pracovat se svým tělem, koordinovat pohyb     

a zároveň zvyšovat zdatnost.  

 

Ve spolupráci s  Městskou knihovnou v Milevsku jsme 

se zapojili do celoročního projektu „Knihožrouti.“ To obnáší 

jedno společné čtení každý měsíc s lektorkou z knihovny    

Hankou Kozákovou a následně výzvou „na doma.“ Cílem těchto 

čtenářských lekcí je 

zlákat děti 

k soustředěnému  

poslechu, čtení,  

naučit je popřemýš-

let o textu a vzít     

si z něj, co potřebu-

jeme a také vytvořit 

dětem zdravý návyk. 

Už 14. září          

absolvovaly děti  

první lekci 

v milevské knihovně. 

V dalším zářijovém 

týdnu shlédly děti 

loutkovou pohádku 

Trpaslíčkovo tajem-

ství v Domě kultury 

v Milevsku. V novém školním roce máme čtyři nové děti, dvě 

děti jsou tříleté a dvě teprve dvouleté. Celkem je zapsáno 

čtrnáct dětí, se kterými se těšíme na další školní rok v naší 

školce. 

Za Mateřskou školu Skřítci Hana Maťhová 

Obrázek — kolektivní práce  dětí  ze zbelítovské MŠ  

ve své kategorii zvítězila. 

Jako odměnu dostaly nové Lego Duplo  

a obrázek puzzle se zvířátky. 

Nepřehlédněte 

Větve na kompost nepatří! 

 Navzdory několika upozorněním ve Zbelítovském zpravodaji a 
výrazné informační ceduli přímo u veřejné kompostárny se zde v uply-

nulém týdnu objevila hromada odřezaných větví! Pokolikáté už??? Díky 
kamerovému záznamu je pachatel dohledatelný a situace tak bude 

řešena. 
Co na kompost patří?  Posekaná tráva, drny, ovocné a zeleninové 

    zbytky, odpad ze zahrad a zahrádek, apod. 

Co tam nepatří?  Prkna, větve, koberce, stavební suť            

   a všechno obdobné, nerozložitelné.          -et- 



Životní jubileum oslavili 
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Kulturní akce 

Pokud si nepřejete své jubileum ve Zbelítovském zpravodaji zveřejnit,      
sdělte tento požadavek starostovi obce nebo v redakci. 

(a souhlasili se zveřejněním) 

 Pavlína Ctiborová  50 let 

 Jaroslav Kokoška  55 let 

 Marie Heroutová  65 let 

 Miroslava Štědronská 65 let 

 Jan Trojáček  70 let 

 Jiří Trojáček  70 let 

 Karel Kothera  75 let 

 Marie Rozhoňová  75 let 

 

S r d e č n ě   b l a h o p ř e j e m e   ! 

11. listopadu  (sobota) 

Pálení větví 
na louce pod mateřskou školou od 8 do 12 hodin 

(bližší informace na 2.str.) 

 

2. prosince  (sobota) 

Zahájení Adventu  

s rozsvícením vánočního stromu 

program venku u přístřešku s Betlémem 

čas i přesný program budou upřesněny 

 

5. prosince  (úterý) 

Mikuláš a čerti 
tradiční pochůzka po vsi 

 

24. prosince  (Štědrý den) 

12. Namáčení otužilců 
odpoledne na hrázi rybníka pod hospůdkou 

Vánoční troubení u kapličky 
od 15 hodin  u kapličky na návsi 

 -et- 

Řekli si ANO 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

P ř e j e m e   h o d n ě   š t ě s t í  ! 

8. července  

Pavla Kotrbová  
+ 

Jakub Mrzena 

12. srpna  

Lenka Říhová 
+ 

Otomar Říha 

23. září  

Šárka Chvojanová  
+ 

Lukáš Jílek 

12. srpna 

MDDr. Adéla Pospíšilová  
+ 

Jan Jíška 

Vzpomínky 

 

    ∙ Dne 10. července  uplynulo            

25 let   od tragické smrti pana 

Jaroslava Rozhoně  ze Zbelítova 

a 

      24. srpna  10 let 

od tragického úmrtí   

   jeho otce pana  

Františka Rozhoně ze Zbelítova. 

 

  Stále vzpomíná rodina 

 

    ∙ Dne 30. října vzpomeneme   

  nedožitých 70 let pana  

Josefa Kortana ze Zbelítova. 

 

Kdo jste ho měli rádi,  

vzpomeňte s námi. 

 

Manželka, dcery s rodinami  

a sestry s rodinami.   

mailto:zbelitovskyzpravodaj@seznam.cz

